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فرماندار کرمانشاه:

 شهروندان برای جمع آوری سگ های ولگرد 
با سامانه ۱۳۷ تماس بگیرند

فرماندار کرمانشاه از شهروندان خواست برای جمع آوری سگ های ولگرد 
با سامانه ۱۳۷ شهرداری تماس بگیرند.

محمدرض��ا آموی��ی در گفت و گو با ایس��نا، با اش��اره به ت��داوم اجرای 
 طرح جمع آوری س��گ های ولگرد در کلانش��هر کرمانش��اه، گفت:هم اکنون

 ۱۰ اکیپ زنده گیری در ش��هر کرمانش��اه برای جمع آوری سگ های ولگرد 
پای کار هستند.

آموی��ی با بیان اینکه مش��کلی از حیث فضای فیزیک��ی برای نگهداری 
سگ های ولگرد جمع آوری شده از سطح شهر وجود ندارد، افزود:این اکیپ ها 
در نقاط مختلف ش��هر فعال بوده و سگ های ولگرد را جمع آوری می کنند و 

آنها را به کمپ نگهداری سگ های بدون صاحب انتقال می دهند.
فرماندار کرمانش��اه اضافه کرد:ش��هروندان در صورت مشاهده سگ های 
ولگرد در س��طح ش��هر کرمانشاه می توانند با س��امانه ۱۳۷ تماس بگیرند تا 

نسبت به جمع آوری سگ های ولگرد اقدام شود.
آمویی در ادامه از ش��هروندان خواس��ت از غذا دادن به سگ های ولگرد 
خودداری کنند، چون غذا دادن به آنها س��بب می شود این حیوانات شهر را 

به عنوان منبع تهیه غذا شناخته و به آن عادت کنند.
 وی یادآور ش��د:همچنین تغذیه خوب س��گ های ولگ��رد باعث افزایش

 زاد و ول��د و افزایش جمعیت آنها می ش��ود که این امر مش��کلات زیادی را 
ایجاد خواهد کرد.

 ازدیاد جمعیت س��گ های ولگرد در کرمانش��اه باعث گلایه ش��هروندان
 شده است.

از سرگیری عملیات عمرانی پروژه احداث مجموعه 
ورزشی ویژه جانبازان و معلولین شهرستان قدس

شهرستان قدس-مژگان علیقارداشی 
ش��هردار قدس از اجرای عملیات عمرانی پروژه احداث مجموعه ورزشی 
 وی��ژه جانب��ازان و معلولین و بهره برداری از فاز اول ای��ن پروژه در نیمه اول 

سال آینده خبر داد.
س��عید شهلی ش��هردار قدس گفت:در راس��تای عمل به شعار مدیریت 
شهری مبنی بر توزیع عادلانه امکانات و خدمات شهری برای همه اقشار و به 
منظ��ور ارج نهادن به مقام والای جانبازان و حمایت از معلولین عزیز احداث 
مجموعه ورزشی ویژه این عزیزان در دستور کار قرار گرفت و بر همین اساس 

احداث این پروژه در بخشی از مجموعه ورزشی شهدا اجرایی شد.
 شهردار قدس افزود:در مرحله نخست فونداسیون این مجموعه اجرایی 
ش��د و پس از وقفه ای، در حال حاضر با تامین اعتبارات مالی لازم، عملیات 

عمرانی پروژه از سر گرفته شده است.
ش��هلی در تشریح جزئیات پروژه اظهار کرد:این مجموعه شامل استخر، 
زورخانه، س��الن های ورزش��ی فوتس��ال و والیبال و... خواه��د بود که جهت 

خدمات رسانی در اختیار این عزیزان قرار خواهد گرفت. 
ش��هردار قدس تصریح کرد:پیش بینی می ش��ود پروژه مجموعه ورزشی 
 جانب��ازان و معلولی��ن در نیم��ه اول س��ال آین��ده و ت��ا پایان دوره شش��م 

مدیریت شهری تکمیل شده و به بهره برداری برسد.

مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تبریز:

تداوم اجرای تونل اختصاصی شبکه فیبر نوری
تبریز-توفیقی

مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تبریز از روند 
شتاب گیری اجرای پروژه بزرگ تونل اختصاصی شبکه فیبر نوری خبر داد.

محمدرض��ا کاظمی گفت:در راس��تای توس��عه  فیبر ن��وری، واحدهای 
املاک، آموزش، ۱۳۷ و تاکس��یرانی به بس��تر امن و پایدار تونل اختصاصی 

فیبرنوری شهرداری تبریز متصل شد.
کاظمی به نقش فیبر نوری در تحقق ش��هر هوشمند اشاره کرد و افزود: 
ش��بکه فیبرنوری نقش مهمی در پشتیبانی از زیرساخت های مورد نیاز برای 
رس��یدن به اهداف شهرهوشمند را ایجاد کرده و  شبکه های ارتباطی سریع، 

قابل اعتماد و ایمن را تضمین می کند.
مدیر عامل فاوا ابراز داش��ت:در دنیای جدید لازمه هر ش��هر یک مرکز 
فرماندهی اطلاعاتی اس��ت که با توس��عه ش��بکه فیبر نوری و بس��تر پایدار 
اینترن��ت صورت می گیرد که ای��ن امر نیازمند تعامل تم��ام ارگان ها بوده 
و در واقع تحقق ش��هر هوشمند در گرو توس��عه ایجاد بستر فیبر در شهرها 
است، در همین راستا شهرداری تبریز بعنوان نهاد ایجادکننده ی زیرساخت 
ای��ن بزرگراه اطلاعاتی با تعامل ب��ا اپراتورهای مجری طرح موجبات کاهش 
هزینه ها و افزایش بازدهی و کوتاه تر شدن زمان اجرای این پروژه را فراهم 

کرده است.
وی در پایان تصریح کرد:توس��عه فیبر نوری علاوه بر ایجاد بس��تر شهر 
هوشمند، شبکه ملی اطلاعات و دولت الکترونیک، موضوعات مهم دیگری در 
زمینه دانشگاهی و پژوهشگاه ها تسهیل می بخشد و در شرایطی که امروزه 
جه��ان در گذر از فضای مجازی به دنیای مجازی می باش��د و طبیعتا نقش 

بسترپایدار اینترنت در توسعه دنیای مجازی بسیار پررنگ است.
گفتنی اس��ت؛ تاکنون ۳۰ واحد مجموعه شهرداری به تونل اختصاصی 

شبکه فیبرنوری متصل شده و درحال  بهره برداری هستند.

فروش بلیط از مرز مهران به همه نقاط کشور 
اینترنتی است

مدی��رکل راه��داری و حمل و نقل 
جاده ای ایلام گفت:به منظور ساماندهی 
تردد زائران در تمامی مس��یرها، فروش 
اینترنتی بلیط از مرز بین اللملی مهران 
به تمامی نقاط کشور به صورت اینترنتی 

خواهد بود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سید زاهدین چشمه خاور مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام گفت:مسافران و زوار می توانند جهت 
تهیه بلیط از طریق جایگاه های مجاز ش��رکت های حمل و نقل مس��افری 

اقدام کنند.
وی افزود:زائران برای تهیه بلیط می توانند با جستجوی عبارت "بلیط از 
مهران به ... "و یافتن جایگاه های فروش اینترنتی، بلیت الکترونیکی اتوبوس 
و سواری از مبدا پایانه شهید سلیمانی مهران به سایر استان ها تهیه کنند.

مدی��رکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اس��تان ای��لام با بیان اینکه 
اجرای این طرح گامی بزرگ در جهت مدرن س��ازی و بهبود خدمات رسانی 
در پایانه های مرزی اس��ت، یادآور شد:با اس��تفاده از فروش اینترنتی بلیت، 
مس��افران می توانند به صورت آس��ان و س��ریع بلیت خود را تهیه کرده و از 

صف های طولانی در پایانه ها اجتناب کنند.
چش��مه خاور با اش��اره به تردد زائران در نیمه نخس��ت س��ال جاری از 
 م��رز بی��ن المللی مهران گف��ت:در این م��دت پنج میلی��ون و ۴۰۸ هزار و

 ۷۵۷ هزار نفر از مرز بین المللی مهران تردد)ورود و خروج( کردند.

تریبون         

شهردار قدس:

تنظیم پیش نویس بودجه سال آینده به صورت 
دقیق و کارشناسی انجام شود

شهرستان قدس-مژگان علیقارداشی 
ش��هردار قدس ضمن تاکید بر حضور مضاعف پرسنل واحدهای مرتبط 
ب��ا بودج��ه و همچنین امورات مردم بعد از س��اعت اداری، گفت:پیش نویس 
بودجه س��ال آینده به صورت دقیق و کارشناس��ی تنظی��م و در موعد مقرر 
قانونی به صحن شورای اسلامی جهت تصمیم گیری نمایندگان مردم ارسال 

خواهد شد.
 س��عید شهلی ش��هردار قدس در جلسه ش��ورای معاونین که در دفتر 
ش��هردار برگزار ش��د، تحقق حداکثری بودجه در راستای تسریع در تکمیل 
پروژه ه��ای عمرانی و ارائه خدم��ات مطلوب به م��ردم و همچنین پیگیری 
و انج��ام امورات ش��هروندان در کوتاه ترین زمان ممک��ن را منوط به حضور 
مضاعف پرس��نل پس از س��اعت کاری دانس��ت و گفت: می بایست سازوکار 
مناسبی برای این امر پیش بینی شود تا در رسیدن به اهداف عالیه مدیریت 

شهری با مشکل خاصی روبرو نشویم.
 مهندس شهلی در ادامه معاونت توسعه مدیریت و منابع شهرداری را به 
برگزاری جلسات متعدد با معاونت های مختلف در راستای تنظیم پیش نویس 

بودجه سال آینده و ارسال آن به صحن شورای اسلامی مکلف کرد.
شهردار قدس عنوان کرد:امس��ال می بایست با حساسیت بیش  از بیش 
خ��ود را آماده اس��تقبال از بهار ۱۴۰۴ کنیم که برای این امر لازم اس��ت از 
همین امروز به فکر باشیم تا شهر را در ایام نوروز متناسب با شأن شهروندان 

فضاسازی کنیم.
شهلی در بخش دیگری از سخنان خود از اقدامات اخیر معاونت خدمات 
ش��هری در بحث لایروبی انهار و کانال های فاضلاب ش��هری تقدیر و ضمن 
اش��اره به فرارس��یدن فصول سرد و پربارش س��ال، بر تلاش مضاعف در این 

امر تأکید کرد. 
شهردار قدس در این جلسه به موضوعات دیگری از جمله تعیین تکلیف 
پروژه توس��عه ش��بکه آب های س��طحی، تداوم عملیات لکه گیری و روکش 

آسفالت معابر و... پرداخت و نکاتی را در این خصوص متذکر شد.
همچنین در پایان مصوبات جلسات اخیر توسط دبیر جلسه قرائت شد و 

اعضای جلسه گزارش کار مربوط به حوزه فعالیت خود را ارائه کردند.

شهردار تبریز:

۱۴۰۴ ؛ سال نهضت مسیرگشایی خواهد بود

تبریز-توفیقی
ش��هردار تبریز با بیان اینکه پیش بینی ما تحقق ۱۰۰ درصدی بودجه 
امس��ال شهرداری اس��ت،گفت: اجرای پروژه های مسیرگش��ایی در اولویت 

بودجه سال آینده شهرداری قرار خواهد گرفت.
یعقوب هوش��یار با اعلام این مطلب اظهار ک��رد: مدیران در اعلام زمان 
 اتم��ام پروژه ها دقت کافی داش��ته باش��ند تا از بدبین ش��دن ش��هروندان

 به مدیریت شهری جلوگیری شود.
وی با بیان اینکه تعهد و عمل به وعده ها باید از الزامات مدیران شهری 
باش��د، تصریح کرد: اگر پروژه ای توسط مناطق دهگانه به عهده گرفته شده، 
 بای��د در زم��ان مقرر به اتمام برس��د چرا که هرگونه بد عه��دی در عمل به 

وعده ها می تواند به اعتبار مجموعه شهرداری آسیب بزند.
یعقوب هوش��یار همچنین به اهمیت توجه به اولویت های اصلی ش��هر 
اشاره کرد و گفت:توسعه ۶۰۰ هکتاری  فضای سبز باید مورد توجه مدیران 

مربوطه قرار گرفته و به دقت اجرا شود.
هوش��یار در خصوص اتمام ۲ پروژه مقبره الش��عرا و س��نگفرش حیدر 
تکیه س��ی نیز گفت:این پروژه ها با هدف ارتقاء زیرس��اخت های گردشگری 
و فرهنگ��ی در حال انجام اس��ت و اجرای این ط��رح نقش موثری در جذب 

گردشگران شهر خواهد داشت.
وی در این رابطه تصریح کرد:معاونت فنی و عمرانی شهرداری ساماندهی 
مقبره الشعرا و سنگفرش حیدر تکیه سی را پیگیری کند تا هر چه سریعتر 

به اتمام برسد.
وی در ادامه با اش��اره به بازدید شبانه خود از پروژه های آسفالت ریزی 
معابر خاطر نش��ان کرد:تسریع در اجرای پروژه های عمرانی در کنار کیفیت 

مطلوب آسفالت ریزی و نظارت دقیق باید مد نظر باشد.
ش��هردار تبریز با اش��اره به افزایش جحم  آسفالت ریزی و تداوم نهضت 
آس��فالت در معابر شهر تصریح کرد:شهرداری هیچ هزینه ای از بابت آسفالت 
از ش��هروندان دریافت نمی کند و اگر فردی از این بابت پولی گرفته باش��د، 
به دادگاه معرفی خواهد شد.هوش��یار با بیان اینکه بودجه سال آینده باید به 
دقت مطالعه شده و مسیرگش��ایی ها در اولویت اصلی قرار گیرد، گفت:سال 
آینده سال نهضت مسیرگشایی خواهد بود و علاوه بر این بودجه ای دقیق و 

عملیاتی باید برای سال ۱۴۰۴ تهیه و تدوین شود.

۱۰۰۰ دستگاه تاکسی جدید در راه شیراز
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز گفت: پیرو نوسازی و تبدیل 
به احس��ن تعداد یک هزار دس��تگاه تاکسی شهری در س��ال ۱۴۰۲ توسط 
ش��هرداری شیراز از نوس��ازی تعداد هزار دستگاه تاکس��ی فرسوده دیگر در 

سال ۱۴۰۳ خبر داد.
به گزارش ایس��نا، هادی شه دوست شیرازی در نشست شهرداری شیراز 
با اش��اره به تحولات اساسی در ناوگان حمل ونقل عمومی این شهر گفت: در 
بحث تاکسی برای نخستین بار در کشور در ۶  ماهه نخست سال ۱۴۰۲ یک 
هزار تاکسی فرسوده با ارائه تسهیلات کم بهره و اختصاص ۲۵۰ میلیون تومان 
وام که ۱۵۰ میلیون آن توسط راننده و ۱۰۰ میلیون توسط شهرداری شیراز 

بازپرداخت می شد، نوسازی شد.

سردار حسن پور جانشين فرمانده انتظامي گيلان در جلسه هم اندیشی با پيشكسوتان مطبوعات استان:

هر چي ارتباطات  مردمي نزدیک تر باشد 
ما بيشتر دلگرم مي شویم

رشت – سیداكبر خوشحال
س��ردار حس��ن پور یکي از افسران 
رش��ید نیروي انتظامي گیلان در جمع 
خبرنگاران گفت: جل��ب اعتماد مردم و 
ایجاد رضایتمندي و تعامل در دس��تور 
کار اس��ت هر چ��ي مردم با ما بیش��تر 
ارتباط داش��ته باش��ند ما بیشتر دلگرم 
مي ش��ویم که م��ردم ما را از خودش��ان 
 مي دانند و با ما درد دل مي کنند و همین 
دلگرمي ها باعث مي ش��ود ت��ا راندمان 
فعالیت ه��اي ما را افزای��ش دهیم و اگر 
احیان��اً خداي ناکرده آنط��وري که باید 
و ش��اید نتوانی��م ارتباطات حس��نه اي 
داش��ته باش��یم و در جلب اعتماد مردم 
موفق نباش��یم مطمئناً بالاترین سرمایه 
را از دس��ت خواهیم داد ک��ه البته باید 
عنوان کنم هرگز شاهد چنین روزهایي 
نخواهی��م ب��ود چ��ون جل��ب اعتماد و 
رضایتمن��دي م��ردم در الوی��ت کار ما 

است. 
جانش��ین فرمانده نی��روي انتظامي 
گیلان در ادامه اف��زود: من به انتقادات 
 مردم��ي اعتق��اد دارم و معتق��دم ک��ه 
عی��ب ها هم باید گفته ش��ود چون اگر 
ب��ه نواقص س��رپوش بگذاری��م هیچگاه 
نواق��ص برطرف نمي ش��ود ام��ا از همه 
اس��تان  دس��ت اندرکاران در مطبوعات 

انتظ��ار داری��م اولاً در انع��کاس اخب��ار 
ش��تابزده عمل نکنید و احساس��ي هم 
برخ��ورد نکنید و انتق��ادات را همراه با 
پیش��نهادات منطق��ي  در جه��ت رفع 
معض��ل اجتماعي عنوان کنی��د ما هم 

استقبال مي کنیم. 
جانشین فرمانده  انتظامي همچنان 
در خصوص اهمیت امنیت اش��اره کرد 
و گف��ت:در جامعه امنیت مظلوم اس��ت 
چون تا زماني که وجود دارد مهم جلوه 
نمي کن��د و قدرداني نمي ش��ود ولي اگر 
نقطه مقابل باش��د آن زمان پي به وجود 
ای��ن نعمت بزرگ خواهی��م برد و با این 
وجود م��ردم فهیم ما هم��واره قدردان 
هم��کاران انتظام��ي هس��تند و امنیت 
امروز نی��ز مرهون خون پاک ش��هداي 
 عزیز ما اس��ت و جاي تقدیر همیش��گي 

دارد.
سردار حس��ن پور در ادامه گفتگوي 
خود در زمینه فرهنگ غني مردم فهیم 
گیلان اش��اره کرد و گف��ت: ما هر چي 
داریم از این مردم عزیز و مهربان اس��ت 
و از طرفي نمایندگان رسانه هاي گروهي 
بسیار دقیق و منظم عمل مي کنند چون 
عاش��ق کارشان هس��تند و حتي بدون 
توقع در جه��ت مردم قلم مي زنند. پس 
با در نظر گرفتن این گونه فداکاري ها و 

ایثارگري هاي این عزیزان باید بیشتر به 
جامعه فرهنگي علي الخصوص مطبوعات 
توجه ش��ود. جانش��ین فرمان��ده نیروي 
انتظامي گیلان در زمینه آموزش اشاره 
داش��ت و گفت: آم��وزش یکي از اهداف 
اصلي نیروي انتظامي اس��ت که همواره 

در اولویت قرار دارد.
 امی��دوارم ت��ا همیش��ه اس��تمرار 
یابد چون نیاز جامعه مي باش��د. س��ردار 
حس��ن پور در بخشي از سخنان خود به 
درک خواس��ته هاي جوانان اشاره کرد و 
گفت براي تقویت بنیه جامعه اس��لامي 
ض��رورت دارد و همچن��ان در خصوص 
مبارزه با مفاسد و اعتیاد را براي سلامت 
انس��ان هاي باش��رفي که با جان و دل 
در خدم��ت نظام مقدس هس��تند را از 
اه��م اقدامات نیروي هاي ج��ان بر کف 
انتظامي دانس��ت و همچنین با اشاره به 
تجارب ارتباطي که در دوران خدمت با 
جوانان منطقه داش��ته افزود من به این 
ن��وع ارتباطات ک��ه در تحکیم مودت و 
 دوس��تي میان جوانان و س��ربازان جان 

بر کف انتظامي بسیار موثر مي دانم. 
جانش��ین فرمانده نی��روي انتظامي 
گی��لان در پاس��خ ب��ه س��وال روزنامه 
آفرین��ش که چرا پلیس در زمان تعقیب 
افراد قاچاقچي یا خلافکار امکانات با ابزار 

مجه��ز و به روز ندارن��د گفت الحمدالله 
با وجود س��ردار ملکي فرمان��ده نیروي 
انتظام��ي گیلان ب��زودي این مش��کل 
برطرف مي ش��ود ک��ه البت��ه در زمینه 
توس��عه و تجهی��زات نوس��ازي پلی��س 
اقدامات مؤث��ري پیش بیني کرده ایم که 
 بای��د اعتراف کرد و گفت ج��ا دارد تا به

 این مهم توجه بیش��تري ش��ود تا مردم 
عزیز ما از امنیت بالایي برخوردار باشند.

در پایان س��ردار حسن پور جانشین 
مردمي انتظامي گیلان با حوصله به همه 
سوالات خبرنگاران پیشکسوت پاسخ داد 
و همچنین به س��رهنگ فقیري، رئیس 
روابط  انتظامي گیلان تأکید داش��ت و 
گفت اگر احیاناً خبرنگاري خواست به ما 
دسترسي پیدا کند بلافاصله این ارتباط 

را در کوتاهترین فاصله برقرار کنید. 
آري سردار حسن پور همه روزه بعداز 
س��اعات اداري با مردم و همکاران خود 
دیدار دارد و مشکلاتش��ان را از نزدیک 
مورد بررسي قرار مي دهد. سپس دستور 
رسیدگي صادر مي کند و همچنان پیگیر 
هم مي ش��ود. و به همین علت این افسر 
رش��ید و خوشنام نه تنها در میان مردم 
بلک��ه در جمع همکاران نیروي انتظامي 

از جایگاه بالایي برخوردار است.
 خسته نباشید سردار

تولید افزایش یافت؛

برداشت ۹۰ درصد از خرمای استان بوشهر
تاکنون حدود ۹۰ درصد از محصولات نخلستان های 
استان بوش��هر برداشت شده اس��ت که بیانگر افزایش 

میزان برداشت نسبت به سال های قبل است.
استان بوشهر یکی از قطب های تولید خرمای کشور 
است که با تولید سالانه بیش از ۱۷۰ هزار تن محصول 
از نخلستان ها، یکی از اس��تان های برتر در تولید خرما 
محس��وب می شود و س��هم حدود ۱۴ درصدی در کل 

خرمای تولیدی کشور دارد.
دشتس��تان، تنگستان، جم و دش��تی از مهمترین 
مناطق تولید خرمای استان بوشهر هستند که دشتستان 
با ۷۰ درصد بیش��ترین سهم را در تولید خرمای استان 
دارد و بخش زیادی از باغات این شهرس��تان به کشت 
خرم��ا اختصاص یافته اس��ت.کبکاب یکی از مهمترین 
واریته های خرمای اس��تان بوش��هر است که بیشترین 
تولید را نیز به خود اختصاص داده است و البته زاهدی، 
برحی، حاج باقری، بریمی، خاصویی، ریزه، خنیزی و.. از 

دیگر انواع خرمای استان بوشهر هستند.
 برداش��ت محصول نخ��ل ه��ر س��اله از مردادماه 
به صورت خارک و بعدها به صورت رطب انجام می شود 
و برداش��ت خرما در نخلستان ها تا پایان مهرماه و گاهاً 

اوایل آبان ادامه دارد.
تاکنون حدود ۹۰ درصد از محصولات نخلستان های 
استان بوش��هر برداشت شده اس��ت که بیانگر افزایش 
می��زان برداش��ت نس��بت به س��ال های قبل اس��ت و 
پیش بینی می ش��ود میزان برداش��ت خرمای استان از 

سال های قبل مقدار بیشتری داشته باشد.
 بهبود وضعیت فروش خرما

فروش محصول همواره یکی از دغدغه های اساسی 
باغداران است که امسال این دغدغه کمتر بوده است و 
اغلب باغ��داران موفق به فروش محصول خود با قیمت 

مورد نظر شده اند.
یکی از کشاورزان استان بوشهر در گفت وگو با مهر 
 اظه��ار کرد: با توجه به اینکه انبارهای خرمای اس��تان 
تا قبل از فصل برداشت خالی شده بود، امسال وضعیت 

خرید و فروش خرما بهتر از سال های قبل بود.

امیری��ان اضافه ک��رد: نبود خرمای مانده از س��ال 
قبل در انبارها باعث ش��د تا هم تاجران رغبت بیشتری 
برای خرید خرما داش��ته باش��ند و هم اینکه کشاورزان 

انتخاب های بیشتری برای فروش خرمای خود دارند.
 افزایش کیفیت خرمای بوشهر

یک��ی دیگ��ر از کش��اورزان در گفت وگو ب��ا مهر با 
 اشاره به افزایش تولید خرما در سطح استان بیان کرد: 
با وجود مش��کلاتی مانند کمبود آب، وزش باد شدید، 
ش��رجی بالا و گرمای زیاد، خرمای ما از کیفیت خوبی 

برخوردار بود.
محمدزاده ادامه داد: خرمای استان بوشهر به ویژه 
کبکاب و زاهدی دارای کیفیت خوبی هس��تند که باید 
مس��ئولان کمک کنند تا این محصولات وارد بازارهای 
خارجی شده و مشتری های بیشتری برای این محصول 

پیدا شود.
وی با اش��اره به حجم بالای خرمای تولید شده در 
استان خاطرنشان کرد: ورود به بازارهای بین المللی نیاز 
به تلاش و حمایت مس��ئولان در دستگاه های مختلف 
نظیر جهاد کش��اورزی، صمت، وزارت امور خارجه و… 

است که باید در این زمینه تلاش جدی انجام شود.
 برداشت ۹۰ درصد محصول نخلستان ها

مدیر امور باغبانی س��ازمان جهاد کشاورزی استان 
بوش��هر با اشاره به وضعیت تولید خرمای استان بوشهر 
 اظه��ار ک��رد: پیش بین��ی می ش��ود که امس��ال حدود

 ۲۰۰ هزار تن محصول از نخلس��تان های استان بوشهر 
برداشت ش��ود که این محصولات شامل خارک، رطب 

و خرما است
 ابراهی��م دان��ا ب��ه برداش��ت محص��ول از ح��دود

 ۸۵ تا ۹۰ درصد از نخلس��تان های استان بوشهر اشاره 
ک��رد و افزود: تاکنون ۱۷۰ هزار تن محصول برداش��ت 
ش��ده و در بخش های مختلف اس��تان بوشهر برداشت 
محص��ول همچنان ادام��ه دارد.تاکن��ون ۱۷۰ هزار تن 
محصول برداشت ش��ده و در بخش های مختلف استان 

بوشهر برداشت محصول همچنان ادامه دارد
وی با بیان اینکه در اس��تان بوشهر ۳۸ هزار هکتار 
نخلس��تان وجود دارد خاطرنشان کرد: امسال وضعیت 
فروش خرما مناس��ب بوده و شاهد رضایت مندی نسبی 

کشاورزان و باغداران در استان بوشهر هستیم.
مدیر امور باغبانی س��ازمان جهاد کشاورزی استان 
بوش��هر با اش��اره به فعالیت کارگاه ه��ای فرآوری خرما 
در سطح اس��تان بوش��هر اضافه کرد: بسته بندی خرما 
 در واحده��ای مختلف بس��ته بندی و ف��رآوری خرمای

 استان بوشهر در حال انجام است.
وی بازارپسندی خرما را بسیار مهم دانست و تاکید 
کرد: بسته بندی و فرآوری مناسب خرما می تواند باعث 
ش��ود که این محصولات در بازارهای داخلی و خارجی 
با استقبال بهتری روبرو ش��ده و محصولات تولید بازار 

مناسبی داشته باشند.
دانا با اش��اره به عدم دخال��ت دولت در نرخ گذاری 
برای خرما در س��ال جاری تاکید کرد: فروش بر اساس 
عرض��ه و تقاض��ا بوده و ب��ا توافق و هم��کاری و تعامل 
مطلوب کش��اورزان و بخ��ش خصوصی ش��اهد خرید 
توافقی خرما با قیمت مناسب هستیم و اکنون خرمای 

مانده در استان نداریم.
وی اس��تفاده از ظرفیت ه��ای بیم��ه ای را ب��رای 
باغداران بسیار مهم دانست و تاکید کرد: بیمه می تواند 
در جبران خس��ارت های احتمالی نقش مهمی داش��ته 
باش��د که انتظار می رود کش��اورزان از طرح های بیمه 

استقبال داشته باشند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری مازندران:

حوادث طبیعی ۵۴۰۰ میلیارد تومان به مازندران 
خسارت زد

مدی��رکل مدیریت بح��ران اس��تانداری مازندران 
و ه��زار  پن��ج  از  بی��ش  مختل��ف   گفت:ح��وادث 

  ۴۰۰ میلیارد تومان خسارات طی یکسال گذشته به استان 
خسارت زده است.

حس��ینعلی محمدی در گفت وگ��و با مهر با اظهار 
این که خسارات زیادی بر جوامع براثر حوادث و بلایای 
طبیعی وارد می ش��ود، گفت:تغییر اقلی��م تکرارپذیری 
رخدادها و تاثیرپذیری بر جوامع انسانی را افزایش داده 

است.
وی گفت: در س��ال قبل در دنیا ۲۵۰ میلیارد دلار 
خسارت ناشی از بلایای طبیعی داشتیم و این میزان در 
کشور ما سالانه پنج میلیارد دلار بوده است و ایران جزو 

۱۰ کشور بلاخیز است.

وی ب��ا اظه��ار این ک��ه ۲۸ حادث��ه از ۳۳ حادثه 
سالانه در اس��تان رخ می دهد، گفت:مازندران در صدر 
استان های پرمخاطره کشور از نظر تعدد و تنوع بلایای 
طبیعی اس��ت و س��الانه دو ه��زار و ۹۰۰ تا س��ه هزار 
 نف��ر تحت حوادث مختلف در کش��ور ج��ان خود را از 

دست می دهند.
محمدی با عنوان این که س��الانه یک میلیون نفر 
از جمعیت در کشور تحت تأثیر حوادث هستند، تاکید 
کرد:بای��د فرهنگ ایمن��ی را ترویج دهی��م تا ظرفیت 
 ایج��اد ش��ود و بتوانیم فضایی را فراه��م کنیم تا مردم 

زیست ایمنی داشته باشند.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری مازندران با بیان 
این که صدر مخاطرات استان سیلاب است، گفت:امسال 
شش نفر را براثر سیلاب ۶ خرداد و ۵ تیرماه در چالوس و 
سوادکوه از دست دادیم و پنج هزار و ۴۶۶ میلیارد تومان 

خسارت به زیرساخت ها وارد کرد.
وی بر لزوم حفظ و رعایت بستر و حریم رودخانه ها 

و انهار برای پیشگیری از خسارات طبیعی تاکید کرد.


